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Jesus gav dem en liknelse för att lära dem be och att inte ge upp! 

Han lär dem inte en böneteknik eller ett visst sätt att be på, utan han ger dem en berättelse, en bild 

av verkligheten. 

I berättelsen finns en domare som inte brydde sig om Gud eller människor. Han tillhörde överheten. 

Han gör som han själv vill och behöver inte lyssna på änkas tjat. Änkor var på Jesus tid inte mycket 

värda i samhället, de fanns långt ner i samhällets hierarki. Kvinnor var inte mycket värda och man var 

nästan helt rättslös. Jesus tar den som har minst makt som ett exempel på att den personen/änkan 

som handlar rätt. Änkan drivs i sitt inre av hon vet att hon har rätt och domaren fel. Hon ger sig inte. 

Hon tjatar. Och till slut ger sig domaren…Så besvärlig som den där änkan är skall jag låta henne få ut 

vad hon har rätt till, annars pinar hon livet ur mig… 

Jag tänker att i denna berättelse så handlar bönen om att vara uthållig. Denna uthållighet kan vi 

verkligen behöva idag, då vi är trötta av att leva i en pandemi.  

Bönen handlar även om det som är rätt och rättfärdighet och vad som är människovärdet. Denna 

kvinna var egentligen inte mycket värd, men hon vågade prata och tjata och var uthållig. Gud såg 

henne och har omsorg om henne. Varför ska hon behöva vänta mer? 

Många av oss kanske delar upplevelsen av att inte bli hörd, det är kämpigt. Ett viktigt ord för mig som 

följt mig är ” att om vi tiger – så ska stenarna ropa!” 

Det är en slags livshållning, att våga stå upp för sig själv, och för andra, att ha modet och 

uthålligheten och att BE! Att tjata för livet skull! 

I dessa dagar behöver vi bönen än mer. Vår biskop Martin Modéus har skrivit en bok om bönen. Den 

heter ” Finna bönen som redan fanns” (Verbum förlag). 

Han skriver att Bönen inte behöver uppfinnas, eftersom den redan finns i oss. Boken kan hjälpa oss få 

syn på det och hjälpa oss att leva i det.  

Vi lever i Guds omsorg oavsett om vi ber med ord eller inte. Jesus bad regelbundet genom tex 

psaltaren och gav oss också Fader vår. Vi får vila i dessa gamla ord och formuleringar när vi inte orkar 

sätta egna ord på bönen. Och i ordlös bön, så hör Gud vår förtvivlan och vi kan få kraft att orka 

vidare, att hålla ut. Vi får lita på Guds löfte att höra bönen. Gud älskar oss och lyssnar även på vårt 

tjat. För livets skull!  

Vi får fortsätta hålla ut och be, för oss själva, för varandra, för världen och till Gud. Gud hör bön.  

 

Dagens bön: 

Gud, vår tillflykt och vår starkhet, 

tack för bönens gåva och möjlighet. 

Hör vår bön, svara oss i din kärlek, 

handla med oss efter din vilja. 

Låt vår bön bli en kamp för det goda  

och en vila i dig. 

I Jesu namn.  

Amen 


